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PROTOKÓŁ  Nr XXXII/2013 

 

XXXII sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 grudnia  2013 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 10 
oo

 – zakończono o godzinie 11 
00

.
    

 

XXXII sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XXXII sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 13  radnych. 

 

Nieobecny: radna Marianna Mastalerz, radny Jerzy Luty  

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

 

1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 

2. Pan Sławomir Słupczyński         - Z-ca Wójta Gminy      

3. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 

4. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

6. Pani Dorota Cipkowska              - Kierownik Referatu GKI 

7. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 

8. Pani Krystyna Łapacz                 - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

9. Pan Roman Zbróg                       - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie 

10. Pan Andrzej Zwolak                   - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego  

 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż wraz z zaproszeniami otrzymali 

porządek obrad. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z 

pytaniem czy maja uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag wobec 

czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-13, przeciw- 0, 

wstrzymał się -0) przyjęto porządek obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXXI Sesji Rady Gminy Ryjewo. 

4. Informacja  z działalności Rady Gminy Ryjewo w roku 2013.  
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5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo 

na lata 2014-2024.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Ryjewo na 2014 rok.  

a) odczytanie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem Wójta Gminy;  

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały;  

c) odczytanie opinii Komisji ds. Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa 

Publicznego,  

d) dyskusja nad projektem budżetu; 

e) głosowanie. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy oraz planów pracy 

komisji stałych Rady  na 2014 rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ryjewo na 2014 rok”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia na rok 2014 Programu Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień dla Gminy Ryjewo.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia przez Gminę Ryjewo zgody na przystąpienie                           

w charakterze Partnera II do Partnerstwa na rzecz realizacji Projektu Młodzieżowa  

Akademia Zatrudnienia realizowanego w ramach Priorytetu VII Promocja Integracji 

Społecznej Działania 7.2 Przeciwdziałanie wykluczeniu i wzmocnieniu sektora ekonomii 

społecznej Poddziałania 7.2.1 Aktywizacja zawodowa i społeczna osób zagrożonych 

wykluczeniem społecznym Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, zwanego dalej 

„Projektem”.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy Ryjewo               

z dnia  28 grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013.  

12. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXXI  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XXXI sesji            

z dnia 19 listopada 2013 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 

opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 

przyjęła jednogłośnie protokół  z  XXXI  sesji Rady Gminy z dnia 19 listopada 2013 roku. 

 

Ad.4. Informacja  z działalności Rady Gminy Ryjewo w roku 2013.  
 

Przewodniczący Rady: Rada Gminy w Ryjewie  w mijającym roku  odbyła 8 posiedzeń,             

a dziś spotyka  się po raz dziewiąty. W porównaniu z rokiem mijającym – częstotliwość obrad 

była mniejsza, albowiem rok wcześniej  Rada zebrała się 10 krotnie. Dziewięciu Radnych 

poszczycić może się niemal 100-procentową  obecnością w czasie sesji (średnia frekwencja  

w czasie obrad to 13 osób). Obecność radnych na sesjach kształtowała się następująco: 

 

- 100 %   frekwencja  na  1 sesji 

-   93 %   frekwencja  na  4 sesjach 

-   87 %   frekwencja  na  3 sesjach 
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 Sesje zwoływane były zgodnie z planem pracy przyjętym uchwałą. W okresie  

sprawozdawczym podjęto 48 (+7) uchwał.  Do najczęściej podejmowanych rozstrzygnięć 

Rady zaliczyć należy uchwały podejmowane w sprawach gminnych finansów tj. zmian 

budżetu oraz uchwał dotyczących finansowania zaplanowanych inwestycji.  

  

 Rok 2013 był rokiem zmian w gospodarce odpadami. Zarówno Radni jak mieszkańcy 

musieli się zmierzyć z wprowadzonymi od lipca zmianami. Pierwsze miesiące 

funkcjonowania nowej ustawy były ciężkie. Cały czas pamiętamy m-c lipiec, pierwszy 

miesiąc funkcjonowania nowej ustawy, oraz ulice naszej gminy zastawione nie odebranymi 

odpadami. W związku z niewywiązywaniem się firmy SITA POMORZE, która jako pierwsza 

wygrała przetarg na odbiór odpadów, zmuszeni zostaliśmy do przeprowadzenia kolejnego 

przetargu, który wygrała firma GAMINEX. Obecnie po pół roku funkcjonowania zmian, 

możemy powiedzieć, że jesteśmy umiarkowanie zadowoleni. By odciążyć w szczególności  

rodziny wielodzietne od wysokich rachunków za odpady, Rada w marcu br. zdecydowała się 

zmienić sposób naliczania opłat za gospodarowanie odpadami przyjmując dwie możliwości 

naliczania, od osoby oraz od gospodarstwa domowego.  

  

 Rok 2013 to również pierwszy rok funkcjonowania po zlikwidowaniu samorządowej 

jednostki  budżetowej Zakładu Budżetowego „Pomezania”, który zajmował się 

wykonywaniem zadań z zakresu gospodarki komunalnej na terenie gminy. Zarówno 

działalność w zakresie gospodarki wodno- ściekowej jak i komunalnej przebiega bez 

większych problemów.  

 

 Realizując plan pracy – Rada  konsekwentnie  podejmowała kolejne zagadnienia.               

W sesjach Rady uczestniczyli zaproszeni goście reprezentujący różne instytucje i organizacje 

a także radni powiatowi  oraz mieszkańcy.  Jak co roku omawialiśmy sprawozdania                 

z realizacji Programu Rozwiązywania Uzależnień,  stan bezrobocia w naszej gminie oraz                  

a może przede wszystkim stan dróg, który zawsze jest tematem aktualnym i trudnym. 

Wielokrotnie interweniowaliśmy zarówno u Marszałka jak i w Zarządzie Dróg 

Wojewódzkich, i apelowaliśmy by poważnie zajęto się modernizacją dróg wojewódzkich na 

terenie naszej gminy. Mamy nadzieję, że nasze starania przyniosą w końcu pożądane efekty.    

 

 Kończąc niniejsze sprawozdanie, pragnę gorąco podziękować zarówno Wójtowi i jego 

Zastępcy, Pani Sekretarz, Pani Skarbnik, wszystkim pracownikom Urzędu Gminy i jednostek 

organizacyjnych Gminy za bardzo dobrą współpracę oraz kierowanie bieżącymi sprawami 

Gminy. 

  Swoje podziękowania kieruję również do Sołtysów za ich wkład w realizacje zadań 

gminy oraz na końcu dziękuje moim kolegom i koleżankom Radnym za kolejny rok dobrej 

współpracy.  

 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Ryjewo na lata 2014-2024.  

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
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W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXII/204/13 z dnia 30 grudnia 

2013 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na lata 

2014-2024. Uchwała stanowi załącznik Nr 5 do protokołu.  

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Ryjewo na 2014 rok: 

 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Wójta Gminy: 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy. 

 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o projekcie uchwały: 

 

Pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej odczytał Pan Kazimierz Zima - 

Przewodniczący Rady.  

 

Przewodniczący Rady: Otrzymaliśmy pozytywną z uwagami opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Ujęte uwagi zostały  już skorygowane.  

 

Opinia stanowi załącznik Nr 6. 

 

c) odczytanie opinii Komisji ds. Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa 

Publicznego: 

 

Radna Barbara Wolak: Komisja  Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa Publicznego 

dwukrotnie dnia  26 listopada oraz 18 grudnia 2013 r. omawiała przedłożony przez Wójta 

projekt budżetu na 2014 rok.  Przy tworzeniu budżetu kierowano się podstawowymi 

potrzebami wynikającymi   z bieżącego funkcjonowania gminy. W przedstawionym projekcie 

ujęto dochody w kwocie 17.970.653,00 zł, odzwierciedlające możliwe do uzyskania dochody 

własne z tytułu podatków i opłat lokalnych oraz należne środki z tytułu dotacji i subwencji. 

Wydatki zaplanowano na kwotę 19.514.614,00 zł.  Powstały deficyt gmina planuje  pokryć z  

wolnych środków oraz z zaciągniętych kredytów i pożyczek. Komisja biorąc pod wzgląd 

pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz  uwzględnienie w projekcie wniosku 

Komisji ds. Rolnictwa (…) dotyczący zwiększenia środków na zadania związane z 

melioracją,  opiniuje pozytywnie przedłożony projekt budżetu gminy Ryjewo na 2014 rok z 

uwagami. 

 

Opinia stanowi załącznik Nr 7. 

 

d) dyskusja nad projektem budżetu   
 

Przewodniczący Rady: Proszę Państwa, zgodnie z tym co orzekła Regionalna Izba 

Obrachunkowa, My również możemy powiedzieć, iż projekt budżetu przedłożony do 

zaoponowania został opracowany zgodnie z obowiązującymi w tym zakresie wymogami 

zawartymi w ustawie o finansach publicznych, a towarzyszące projektowi materiały 

pozwalają ocenić zamierzenia Wójta w zakresie zadań gminy.  

 

e) głosowanie: 
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Wobec uwag Przewodniczący Rady poprosił radny o udział w głosowaniu. 

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu większością głosów    (za – 9 , 

przeciw – 0, wstrzymało się – 4) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXII/205/13 z dnia 

30 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy Ryjewo na 2014 rok. Uchwała 

stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy oraz planów 

pracy komisji stałych Rady  na 2014 rok.  

 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady po czym wystąpił z pytaniem do radnych o 

ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXII/206/13 z dnia 30 grudnia 

2013 roku w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy oraz planów pracy komisji stałych 

Rady  na 2014 rok.  Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.  

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ryjewo na 

2014 rok”. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski.  

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec 

braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXII/207/13 z dnia 30 grudnia 

2013 roku w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ryjewo na 2014 rok”.  Uchwała 

stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.  

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia na rok 2014 Programu Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień dla Gminy Ryjewo.  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński.  

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec 

braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXII/208/13 z dnia 30 grudnia 

2013 roku w sprawie przyjęcia na rok 2014 Programu Rozwiązywania Problemów Uzależnień 

dla Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.  

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia przez Gminę Ryjewo zgody na 

przystąpienie w charakterze Partnera II do Partnerstwa na rzecz realizacji Projektu 

Młodzieżowa  Akademia Zatrudnienia realizowanego w ramach Priorytetu VII 

Promocja Integracji Społecznej Działania 7.2 Przeciwdziałanie wykluczeniu i 
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wzmocnieniu sektora ekonomii społecznej Poddziałania 7.2.1 Aktywizacja zawodowa i 

społeczna osób zagrożonych wykluczeniem społecznym Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki, zwanego dalej „Projektem”.  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński.  

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec 

braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXII/209/13 z dnia 30 grudnia 

2013 roku w sprawie wyrażenia przez Gminę Ryjewo zgody na przystąpienie w charakterze 

Partnera II do Partnerstwa na rzecz realizacji Projektu Młodzieżowa  Akademia Zatrudnienia 

realizowanego w ramach Priorytetu VII Promocja Integracji Społecznej Działania 7.2 

Przeciwdziałanie wykluczeniu i wzmocnieniu sektora ekonomii społecznej Poddziałania 7.2.1 

Aktywizacja zawodowa i społeczna osób zagrożonych wykluczeniem społecznym Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki, zwanego dalej „Projektem”.  Uchwała stanowi załącznik Nr 12 

do protokołu.  

 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy 

Ryjewo z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013.  

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXII/210/13 z dnia 30 grudnia 

2013 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12  Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 

grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013. Uchwała stanowi 

załącznik Nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady: Ogłaszam 5 minutową przerwę. 

- Po przerwie – 

Przewodniczący Rady: Zanim przystąpimy do dalszej części obrad chciałbym w imieniu 

własnym jak i całej Rady Gminy Ryjewo złożyć życzenia wszelkiej pomyślności w 

nadchodzącym Nowym Roku.  

Pan Józef Gutowski: Proszę Państwa chciałbym w pierwszej kolejności podziękować, za  

przyjęcie budżetu na 2014 rok i korzystając z okazji życzyć przede wszystkim zdrowia w 

nadchodzącym Nowym Roku. 

Ad.12. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

 20.11. wystosowano pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich o wyrażenie zgody na zajęcie 

pasa drogowego przy budowie chodnika wzdłuż ul. Grunwaldzkiej; 
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 25.11. odbyło się spotkanie z Nadleśniczym w sprawie wyrażenia zgody na 

przeprowadzenie nitki gazowej na terenie leśnym; 

 26.11. w Gdańsku odbyło się spotkanie dotyczące PROW na lata 2014-2020; 

 27.11. odbyło się posiedzenie komisji stałych Rady Gminy, które zostały zapoznane z 

projektem budżetu Gminy na 2014 r.; 

 w dniach 28 i 29 listopada w Kościerzynie odbyło się szkolenie zorganizowane przez 

Związek Gmin Pomorskich. Temat szkolenia to Gospodarka niskoemisyjna  w jednostkach 

samorządu terytorialnego; 

 3.12. w Powiślańskim Banku Spółdzielczym w Kwidzynie odbyło się spotkanie a 

dotyczyło obligacji skarbowych na zadania własne gminy na lata 2014-2020; 

 4.12. w Kwidzynie odbyła się uroczystość wręczenia statuetek Starosty za osiągnięcia 

gospodarcze  wraz z zatrudnieniem osób. Z terenu gminy Ryjewo nagrody otrzymało 

trzech przedsiębiorców (Tartak –Jana Ulewskiego; Zakład Usług Leśnych – Stanisława 

Szyc; Usługi transportowe Eugeniusza Miklewicza) 

 6.12. w Gilwie Małej odbyło się nadzwyczajne posiedzenie udziałowców. Spotkanie to 

dotyczyło wzrostu ceny w opłacie marszałkowskiej, co przekłada się dla Gminy Ryjewo 

wzrostem o około 10 tys. złotych rocznie, pod warunkiem, iż zostanie utrzymana ilość 

śmieci dostarczana do Gilwy. Również tego dnia odbyło się spotkanie z senatorem 

Leszkiem Czarnobajem; 

 7.12. w Gardei odbył się XIX przegląd stołów Bożonarodzeniowych organizowany przez 

ODR i Koło Gospodyń Wiejskich. Wszystkim Paniom z Kół Gospodyń, które 

reprezentowały Gminę Ryjewo składam słowa podziękowania; 

 w szkołach na terenie naszej Gminy zorganizowano konkurs zbiórki makulatury. Młodzież 

szkół podstawowych zebrała ponad 5 ton makulatury. Nagrodą główną był tablet.   

 12.12. odbyło się spotkanie Powiślańskiej Lokalnej Grupy Działania; 

 17.12. w Powiatowym Urzędzie Pracy odbyło się spotkanie Społecznej Rady Zatrudnienia. 

Spotkanie zorganizowano  w celu zaopiniowania prowizorium budżetowego aby Urząd 

Pracy  mógł działać w normalnych warunkach; 

 18.12. został rozstrzygnięty przetarg  na sprzedaż samochodu Skania; 

 18.12. odbyło się wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Gminy, które zapoznały się z 

materiałami na dzisiejszą sesję; 

 20.12. zostały podpisane umowy na odśnieżanie w roku 2014. Górny teren odśnieża Kółko 

Rolnicze ze Straszewa i Pan Wojciech Ufnal, SKR Mątowskie Pastwiska, Barcice, 

Benowo B. Młyn, Jarzębinę, Jałowiec, Rudniki, Firma Pana Miklewicza miejscowość 

Ryjewo. 

 

Ad.13. / Ad.14. Interpelacje i zapytania radnych./ Odpowiedzi na interpelacje i 

zapytania radnych. 

 

Radna Barbara Wolak: Czy naprawiono już zgłaszane lampy oświetleniowe? 

 

Pan Józef Gutowski: Cześć mrugających lamp została już naprawiona. Z uwagi na fakt, iż 

niektóre z lamp mają uszkodzone sterowniki, naprawa ich odbędzie się po usunięciu 

bieżących awarii po ostatnich wichurach.   

 

Przewodniczący Rady: Chciałbym, aby zwrócono uwagę firmom, które zajmują się 

zimowym utrzymaniem dróg, by zwracali uwagę na takie sytuacja jak ta która miała miejsce 

ostatnio, po przymrozkach, gdzie chodniki i ulice były nie posypane, by nie tylko przy dużych 
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opadach śniegu byli w gotowości, ale także w takich sytuacjach drobnych, bo  niestety 

najczęściej jest to niedziela i jest wtedy problem.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Niestety najczęściej są to dni wolne od pracy, kiedy pracownicy 

Urzędu nie pracują, a to oni są odpowiedzialni za posypywanie chodników. Na terenie gminy 

są usypane miejsca z piaskiem, skąd można posypywać chodniki. Do tej pory w ogóle 

posypywaniem chodników się nie zajmowaliśmy. Firmy zajmowały się odśnieżaniem i to 

było wszystko. Wiemy, że oczekiwania są coraz większe, niestety musimy ostrożnie 

gospodarować środkami na odśnieżanie, bo jest ich mało. Jeżeli chodzi o konkretną sytuację 

to posypane były na pewno drogi po których jeżdżą autobusy szkolne oraz drogi  biegnące 

przez las, które długo utrzymywały  przymrozek. Zainterweniujemy oczywiście w tej sprawie 

u firm, które zajmują się odśnieżaniem, jak również zwrócimy uwagę naszym pracownikom. 

 

Radny Jerzy Paradowski:  Mam pytanie dotyczące wody. Całość po Zakładzie 

Budżetowym przejęła Gmina i chciałbym wiedzieć, kto odpowiada  za ten dział. W 

Straszewie jest przepompownia, która rozprowadza wodę, tak, by było odpowiednie ciśnienie 

na górnym  terenie. Niestety w okresie świątecznym w Trzcianie ciśnienie było bardzo niskie 

i nikt, tego nie sprawdził i nie uregulował. Czy ktoś sprawdza te przepompownie?  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Nie wiem nic na temat tej awarii, ale jeszcze dziś pracownik 

sprawdzi gdzie tkwi problem.  

 

Ad.15. Wolne wnioski i informacje. 

 

Pan Franciszek Kwella – Sołtys Sołectwa Pułkowice: Chciałbym zapytać jak wygląda 

sprawa z budową wodociągu w Pułkowicach oraz jaka firma zajmować się będzie 

odśnieżaniem? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Odśnieżaniem zajmować się będzie jak co roku firma Pana 

Eugeniusza Miklewicza, jeżeli chodzi o wodociąg, to w przyjętym przed chwilą budżecie na 

2014 rok ujęta jest ta inwestycja. Złożyliśmy również wniosek o dofinansowanie tej 

inwestycji w Urzędzie Marszałkowskim i czekamy na ogłoszenie wyników. Jeżeli 

dofinansowanie otrzymamy to inwestycja ta będzie realizowana w 2014 roku.  

 

Przewodniczący Rady: Chciałbym uściślić, iż przyjęte w budżecie na 2014 rok środki 

dotyczą również  budowy wodociągu w miejscowości Borowy Młyn.  

 

Ad.16. Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XXXII sesji 

Rady Gminy Ryjewo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

                                                                                                         Przewodniczący 

                                                                                                         Rady       Gminy 

 

                                                                                                         Kazimierz Zima 

 


